
 

 

BRKZ.0002.20.2020.US 

P r o t o k ó ł  Nr  XX/2020 
_______________________________________________ 

z sesji Rady Miejskiej w B y t o w i e 

z dnia 1 lipca 2020 r. 

 

Ad. pkt-u 1. 
Obecni na sesji Rady Miejskiej w Bytowie wg załączonej listy obecności – tj. 21 radnych. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

W sesji Rady Miejskiej w Bytowie uczestniczyli zaproszeni goście.  

 

Lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Otwarcia XX sesji Rady Miejskiej w Bytowie z zachowaniem szczególnych środków 

ostrożności w związku z obecną sytuacją epidemiologiczną oraz z możliwością łączenia się  

w trybie zdalnym za pomocą internetu o godz. 10:00 w Urzędzie Miejskim w Bytowie 

dokonał przewodniczący Rady Miejskiej Jan Treder.  

 

Poinformował, że zgodnie z ustawą z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym art. 20 

ust. 1b obrady rady gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących 

obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na 

stronie internetowej gminy Bytów. Ponadto zgodnie z ustawą z dnia 31 marca 2020 r. o 

zmianie ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych 

nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych ustaw przeprowadza się obrady sesji w 

trybie stacjonarnym i zdalnym przy wykorzystaniu urządzeń multimedialnych. 

 

Następnie powitał radnych Rady Miejskiej w Bytowie: Burmistrza Bytowa Ryszarda Sylkę, 

zastępców Burmistrza Bytowa Jacka Czapiewskiego i Mateusza Oszmańca, kierowników 

Wydziałów Urzędu Miejskiego, Pana Zbigniewa Jareckego prezesa Kaszubskiego Związku 

Pracodawców, przedstawicieli mediów oraz mieszkańców gminy Bytów. 

 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na sesji obecnych i połączonych zdalnie jest  

20 radnych, co stanowi kworum niezbędne do obradowania i podejmowania uchwał Rady 

Miejskiej w Bytowie.  

 

W trybie zdalnym uczestniczyli: 

- radna Barbara Kosmowska, 

- radny Adam Leik, 

- radny Bartosz Majkowicz, 

- radna Maria Mielewczyk. 

 

Ad. pkt-u 2. 
Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad wraz z materiałami na sesję został 

radnym przesłany w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie i zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 
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4. Sprawozdanie burmistrza Bytowa z działalności między sesjami. 

5. Informacja Komendanta Powiatowego Policji o stanie bezpieczeństwa na terenie gminy 

Bytów.  

6. Debata nad „Raportem o stanie gminy Bytów za 2019 r.”  

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Bytowa wotum zaufania  

(druk nr 60). 
8. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego gminy Bytów za 2019 rok oraz sprawozdania  

z wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2019 wraz z informacją o stanie mienia  

komunalnego gminy Bytów: 

a) przedstawienie sprawozdania finansowego,  

b) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu wraz z informacją o stanie mienia  

komunalnego,  

c) odczytanie uchwały RIO w Gdańsku w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania  

budżetu za 2019 r.,  

d) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Burmistrzowi Bytowa  

absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Bytów za 2019 r.,  

e) odczytanie uchwały RIO w Gdańsku w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej  

dotyczącym udzielenia absolutorium dla Burmistrza Bytowa,  

f) opinie komisji stałych Rady w sprawie sprawozdań, 

g) dyskusja nad przedłożonymi sprawozdaniami, 

h) podjęcie uchwał w sprawie:  

- rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy Bytów za rok 2019 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2019  

(druk nr 61),  

- udzielenia Burmistrzowi Bytowa absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy 

Bytów za 2019 rok (druk nr 62). 

9. Podjęcie uchwał w sprawie:  

1) powołania składu osobowego Bytowskiej Rady Seniorów (druk nr 55), 

2) przyjęcia regulaminu nadawania Honorowego Obywatelstwa Bytowa (druk nr 63), 

3) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

pn. „Przylesie II „ (druk nr 52), 

4) zmiany uchwały w sprawie przyjęcia „Wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem gminy Bytów w latach 2020 - 2024" (druk nr 53), 

5) określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi (druk nr 54), 

6) ustalenia liczby wiceprzewodniczących dla Rady Miejskiej w Bytowie (druk nr 56), 

7) wyboru wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Bytowie (druk nr 57), 

8) wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2020 r. (druk nr  58), 

9) zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów na lata 2020-2028  

(druk nr 59). 

10) rozpatrzenia petycji (druk nr 64), 

10. Komunikaty i sprawy bieżące.      

11. Zakończenie sesji Rady Miejskiej w Bytowie. 

 

Porządek obrad, stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi do porządku obrad. 

 

Radny Wiesław Dykier zgłosił wniosek formalny o zdjęcie z porządku obrad dwóch 

projektów uchwał w punkcie 9 – Podjęcie uchwał w sprawie: 
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 ustalenia liczby wiceprzewodniczących dla Rady Miejskiej w Bytowie (druk nr 56), 

 wyboru wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Bytowie (druk nr 57), podając 

zarazem jego uzasadnienie. 

 

Burmistrz Bytowa Ryszard Sylka zgłosił wniosek formalny o wprowadzenie do porządku 

obrad   

w punkcie 9, po druku nr 64 dodatkowego projektu uchwały w sprawie zwolnienia z podatku 

od nieruchomości związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej wskazanym 

grupom przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku  

z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19. 

Uzasadnienie do projektu uchwały zostanie omówione w dalszej części porządku obrad. 

 

Innych wniosków i uwag nie było. 

 

Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał wniosek radnego Wiesława Dykiera  

pod głosowanie. 

 

Wniosek I – o zdjęcie z porządku obrad (druku nr 56 i 57). 

 

W wyniku głosowania: (20-za, p-0, w-0) Rada Miejska wniosek przyjęła.  

 

W głosowaniu nie wziął udziału radny Stanisław Borzyszkowski. 

 

Wniosek II – o wprowadzenie do porządku obrad (druk nr 65). 

 

W wyniku głosowania: (20-za, p-0, w-0) Rada Miejska wniosek przyjęła. 

 

W głosowaniu nie wziął udziału radny Stanisław Borzyszkowski. 

 

Przystąpiono do głosowania całości porządku obrad. 

 

W wyniku głosowania: (20-za) porządek obrad został zmieniony w następującym brzmieniu, 

wg., którego będzie procedować Rada Miejska w Bytowie: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3.    Przyjęcie i zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie burmistrza Bytowa z działalności między sesjami. 

5. Informacja Komendanta Powiatowego Policji o stanie bezpieczeństwa na terenie gminy 

Bytów.  

6. Debata nad „Raportem o stanie gminy Bytów za 2019 r.”  

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Bytowa wotum zaufania  

(druk nr 60). 
8.   Rozpatrzenie sprawozdania finansowego gminy Bytów za 2019 rok oraz sprawozdania  

z wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2019 wraz z informacją o stanie mienia  

komunalnego gminy Bytów: 

a) przedstawienie sprawozdania finansowego,  

b) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu wraz z informacją o stanie mienia  

komunalnego,  

c) odczytanie uchwały RIO w Gdańsku w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania  

budżetu za 2019 r.,  
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d) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Burmistrzowi Bytowa  

absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Bytów za 2019 r.,  

e) odczytanie uchwały RIO w Gdańsku w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej  

dotyczącym udzielenia absolutorium dla Burmistrza Bytowa,  

f) opinie komisji stałych Rady w sprawie sprawozdań, 

g) dyskusja nad przedłożonymi sprawozdaniami, 

h) podjęcie uchwał w sprawie:  

i) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy Bytów za rok 2019 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2019  

(druk nr 61),  

j) udzielenia Burmistrzowi Bytowa absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy 

Bytów za 2019 rok (druk nr 62). 

9. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) powołania składu osobowego Bytowskiej Rady Seniorów (druk nr 55), 

b) przyjęcia regulaminu nadawania Honorowego Obywatelstwa Bytowa (druk nr 63), 

c) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

pn. „Przylesie II „ (druk nr 52), 

d) zmiany uchwały w sprawie przyjęcia „Wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem gminy Bytów w latach 2020 - 2024" (druk nr 53), 

e) określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi (druk nr 54), 

f) wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2020 r. (druk nr  58), 

g) zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów na lata 2020-2028  

(druk nr 59). 

h) rozpatrzenia petycji (druk nr 64), 

i) zwolnienia z podatku od nieruchomości związanych z prowadzeniem działalności 

gospodarczej wskazanym grupom przedsiębiorców, których płynność finansowa 

uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji 

ekonomicznych  

z powodu COVID-19 (druk nr 65). 

10.  Komunikaty i sprawy bieżące.      

11. Zakończenie sesji Rady Miejskiej w Bytowie. 

 

W głosowaniu nie wziął udziału radny Stanisław Borzyszkowski. 

 

Ad. pkt-u 3. 
Przewodniczący obrad Jan Treder poinformował, że zgodnie ze statutem gminy Bytów oraz  

z ustawą o dostępie do informacji publicznej protokół z ostatniej sesji został wyłożony 

w biurze Rady Miejskiej (pok. nr 102) oraz opublikowany na stronie internetowej Biuletynu 

Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Bytowie.  

 

Uwag do protokołu w ustawowym terminie nie zgłoszono. W związku z powyższym 

przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

 

W głosowaniu: (20-za, p-0, w-0) Rada Miejska jednogłośnie przyjęła protokół z ostatniej 

sesji. 

 

W głosowaniu nie wziął udziału radny Stanisław Borzyszkowski. 

 

Ad. pkt-u 4. 
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Radny Kazimierz Olik zadał pytania: 

 

- w sprawie spotkania burmistrza Bytowa z przedstawicielem firmy McDonald᾽s  

w sprawie możliwości budowy obiektu na terenie Bytowa. 

 

Odpowiedzi udzielił burmistrz Bytowa Ryszard Sylka. Powiedział, że w tej sprawie odbyły 

się dwa spotkania. Firma McDonald᾽s zainteresowana jest budową obiektu na terenie naszego 

miasta. Rozważają kilka możliwości lokalizacji. Między innymi przy rondzie Solidarności,  

w miejscu gdzie obecnie znajdują się tzw. niebieskie budki oraz przy głównej drodze 

wojewódzkiej. Sprawa lokalizacji na dzień dzisiejszy nie jest jeszcze przesądzona. 

 

- w sprawie spotkania burmistrza Bytowa z burmistrz Kępic w sprawie linii kolejowej  

do Korzybia. 

  

Odpowiedzi udzielił burmistrz Bytowa Ryszard Sylka. Stwierdził, iż rozmowy dotyczyły 

przede wszystkim podjęcia wspólnych działań wpisania linii kolejowej do Strategii Rozwoju 

Województwa Pomorskiego do roku 2030.  

 

- w sprawie wieży widokowej na Górze Siemierzyckiej. Kiedy będzie udostępniona dla 

zwiedzających? 

 

Odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Jacek Czapiewski. Powiedział, że termin 

zakończenia inwestycji został przesunięty na wniosek wykonawcy do 30.06.2020 r. W 

przyszłym tygodniu odbędzie się odbiór. Po uzyskaniu pozwolenia na użytkowanie 

Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego, wówczas będzie możliwość z jej prawnego 

korzystania.  

 

- w sprawie wykorzystania środków w ramach funduszu sołeckiego. Z uwagi na 

COVID-19, część zadań nie będzie zrealizowana. Czy środki te zostaną przesunięte na 

rok następny? 

 

Jeżeli chodzi o zapytanie dotyczące wykorzystania środków w ramach funduszu sołeckiego 

odpowiedź zostanie udzielona w punkcie 10 – Komunikaty i sprawy bieżące. 

 

- w sprawie modernizacji i doposażenia świetlicy wiejskiej w Sierznie. Przedmiotem 

projektu jest poprawa warunków funkcjonalnych świetlicy wiejskiej w Sierznie 

poprzez modernizację ogrzewania paliwem stałym w piecach kaflowych na 

ogrzewanie elektryczne. Czy nie będą to zbyt duże koszty? 

 

Odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Mateusz Oszmaniec. Jeżeli chodzi o koszty 

dotyczące zmiany sposobu ogrzewania świetlicy wiejskiej w Sierznie, odpowiedź zostanie 

udzielona  

w terminie późniejszym. Poza tym jest projekt dotyczący zastosowania ogrzewania 

fotowoltaicznego, który miałby zrekompensować straty. 

 

Radna Katarzyna Januszewska-Lisińska zadała pytania: 

 

- w sprawie postawienia dodatkowych pojemników na śmieci przy kąpielisku nad 

jeziorem Jeleń. 
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Odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Mateusz Oszmaniec. Powiedział, że obiekty 

użyteczności publicznej (szalety) nad jeziorem Jeleń zostały już otwarte, które na bieżąco są 

sprzątane. Od 22.06. do 2.09.2020 r. uruchomiono ratownictwo wodne (WOPR). Z powodu 

COVID-19 wyznaczono stacje do dezynfekcji rąk. Ilość pojemników na śmieci przy obu 

plażach jeziora Jeleń zostanie zwiększona oraz ich odbiór. 

 

- w sprawie załatania dziur przy wjeździe w kierunku jeziora Jeleń. 

 

Odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Mateusz Oszmaniec. Powiedział, że zadanie to  

w najbliższym czasie zostanie wykonane, co potwierdził także zastępca burmistrza  

Jacek Czapiewski.  

 

- w sprawie boiska do gry w piłkę przy jeziorze Jeleń. 

 

Odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Mateusz Oszmaniec. Powiedział, że boisko to 

zostało zlikwidowane przez poprzedniego zarządcę boiska firmę Stakom. Niemniej jednak 

jest to wniosek jak najbardziej zasadny, który należy uwzględnić w przyszłorocznym 

budżecie gminy Bytów. 

 

- w sprawie retencjonowania wód opadowych. Jakie będą przeprowadzone inwestycje 

związane z retencjonowaniem wód opadowych w gminie Bytów oraz jakie będzie 

dofinansowanie przydomowych instalacji retencyjnych? 

 

Odpowiedzi udzielił burmistrz Bytowa Ryszard Sylka. Powiedział, że gmina Bytów 

otrzymała pieniądze z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach RPO 

Województwa Pomorskiego na realizację projektu dotyczącego zagospodarowania wód 

deszczowych, który był realizowany przed dwoma laty. W ramach otrzymanych środków 

unijnych został przebudowany system retencji wód deszczowych z wykorzystaniem stawów, 

jako naturalnych zbiorników wód przepływowych zlokalizowanych przy ulicach Kołłątaja, 

Naruszewicza, Harcerskiej i Staszica oraz dodatkowo gmina Bytów otrzymała ok. 200 000 zł 

od marszałka województwa pomorskiego. 

- w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości w związku z ponoszeniem 

negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19. 

Prosi o udzielenie odpowiedzi pisemnej, które przedsiębiorstwa zostały zwolnione 

z opłaty podatku a które nie.  

 

Sprawozdanie z działalności burmistrza stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

  

Szczegółowe wypowiedzi ww. radnych oraz burmistrza zawarte są w nagraniu sesji 

udostępnionym w BIP i na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Bytowie oraz  

stanowiącym załącznik do protokołu. 

 

Na sesję przybył radny Stanisław Borzyszkowski. 

 

Ad. pkt-u 5. 
Przewodniczący Rady poinformował, że informacja Komendanta Powiatowego Policji  

w Bytowie o stanie bezpieczeństwa na terenie gminy Bytów została przesłana do radnych 

drogą elektroniczną. Na komisjach stałych Rady Miejskiej w Bytowie nie było żadnych 
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zapytań. Poza tym istnieje możliwość kierowania bezpośrednich zapytań do Komendanta 

Powiatowego Policji w Bytowie, w celu udzielenia odpowiedzi pisemnej. 

 

Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Bytowie stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu. 

Ad. pkt-u 6. 
 

Debata nad „Raportem o stanie gminy Bytów za 2019 rok” 

    

Przewodniczący Rady Jan Treder zwrócił się do burmistrza Bytowa Ryszarda Sylki  

o przedstawienie raportu o stanie gminy Bytów za rok 2019. Burmistrz poinformował, że po 

raz drugi przedłożył Radzie Miejskiej w Bytowie, zgodnie z wprowadzoną w 2018 roku 

nowelizacją ustawy o samorządzie gminnym, raport o stanie gminy, który jest 

podsumowaniem działalności samorządu gminnego za rok poprzedni. Zakres opracowanego 

dokumentu jest zgodny z uchwałą Rady Miejskiej z dnia 27 lutego 2019 roku i obejmuje 

przede wszystkim realizację strategii, polityk, programów, uchwał Rady Miejskiej i budżetu 

obywatelskiego za rok ubiegły. Ponadto dokument ten zawiera oprócz informacji ogólnych o 

gminie Bytów, szereg informacji finansowych, informacje dotyczące infrastruktury 

technicznej i komunalnej oraz obszerny rozdział określony, jako część analityczna, w którym 

szczegółowo opisano efekty działań prowadzonych w roku 2019. W Raporcie zawarto 

również informacje dotyczące spółek komunalnych, współpracy z organizacjami 

pozarządowymi, jednostek organizacyjnych oraz pomocniczych gminy Bytów. Cały 

dokument jest dostępny na stronie BIP UM w Bytowie. 

 

Istotnym elementem każdego raportu o stanie gminy jest Informacja o realizacji polityk, 

programów i strategii. Strategia rozwoju gminy Bytów na lata 2015-2025 została przyjęta 

uchwałą Rady Miejskiej w Bytowie w dniu 17 września 2014 r. Zasadniczym elementem 

wspomnianej Strategii jest sformułowana „wizja rozwoju gminy” oraz cele strategiczne.  

W sumie zaproponowano 66 zadań.  

 

Spośród wszystkich realizowanych zadań inwestycyjnych w roku 2019 najkosztowniejszym,  

a zarazem najważniejszym była „Budowa węzła integracyjnego transportu pasażerskiego  

w Bytowie”. Zadanie to realizowane jest w formule zaprojektuj – wybuduj na podstawie 

przedłożonego programu funkcjonalno – użytkowego za kwotę 18,4 mln zł, które otrzymało 

dofinansowanie z RPO WP na poziomie 83,98% kosztów kwalifikowanych.  

 

Kolejne zadanie to, budowa ścieżki rowerowej o nawierzchni bitumicznej po nasypie 

kolejowym z Bytowa do Małej Wsi pn. „Zrównoważone, edukacyjne i turystyczne 

udostępnianie unikatowych w skali kraju jezior lobeliowych” o długości 11,29 km. Łączny 

koszt zadania wyniósł ponad 3,8 mln zł, z czego niemal 2,8 mln zł stanowiły środki z RPO. 

 

W ubiegłym roku zakończono renowację starego mostu kolejowego wraz z jego iluminacją 

oraz zagospodarowaniem terenu po byłym cmentarzu ewangelickim przy ul. Nad Borują. 

Zwieńczeniem tego zadania było ustawienie figurki św. Jerzego w obrębie wcześniej 

pobudowanego lapidarium. Ogółem wartość tej inwestycji wyniosła ok. 3,4 mln zł, z czego  

2,4 mln zł stanowiły środki unijne.  

  

Kolejną, dużą inwestycją zakończoną w 2019 roku była budowa boiska lekkoatletycznego 

przy ul. Brzozowej za łączną kwotę niemal 8 mln zł oraz zakończono trzeci, ostatni etap 

przebudowy dachu na SP nr 2 w Bytowie.  
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Następnie burmistrz omówił zadania rozpoczęte i kontynuowane w 2019 roku. Między 

innymi budowa ulicy Akacjowej, Jaśminowej i Leśnej w Udorpiu. Inwestycja ta realizowana 

w cyklu dwuletnim aktualnie dobiega końca.  

 

Bardzo sprawnie i dynamicznie została pobudowana nowa droga w obrębie SP nr 2 łączącą 

ulicę Domańskiego z rondem Unii Europejskiej. W ramach tego zadania zagospodarowano 

przyległy teren oraz wykonano zjazdy i miejsca postojowe. 

 

Dużym i ważnym zadaniem realizowanym również w cyklu dwuletnim była przebudowa  

ul. Pochyłej. Jest to inwestycja stanowiąca jeden z elementów dużego projektu dotyczącego 

rewitalizacji obszaru Miła w ramach, którego zostanie m.in. zagospodarowany teren wokół 

MOPS i budynku rotacyjnego przy ul. Miłej 28.   

 

Następnie przedstawił zadania, które poprawiają wizerunek oraz warunki życia naszych 

mieszkańców, do których zaliczył:  

- budowa sali wiejskiej w m. Grzmiąca, która w roku bieżącym została ukończona,    

- budowa pomostów i zagospodarowanie terenu przy jeziorze Jeleń, 

- budowa drogi bitumicznej przez Pomysk Mały finansowanej w połowie przez FOGR, 

- zagospodarowanie wód opadowych w Mądrzechowie przy wsparciu PROW, 

- adaptacja pomieszczeń po byłym CEZ na potrzeby szkoły muzycznej, 

- budowa zbiornika p-poż. w Płotowie, 

- budowa wodociągu w Pomysku Małym, 

- niwelacja dróg na osiedlu „Przy Lesie”, 

- budowa nowych odcinków kanalizacji sanitarnej oraz  

  wymiana części oświetlenia ulicznego na energooszczędne. 

 

Ważnym zadaniem związanym z poprawą naszego bezpieczeństwa były: 

- zakup samochodu strażackiego dla OSP Gostkowo oraz 

- budowa wspólnie z Powiatem systemu powiadamiania i alarmowania ludności. 

  

Podkreślił też, że część zadań inwestycyjnych zrealizowanych w roku ubiegłym była 

wynikiem wyboru partycypacyjnego. W ramach budżetu obywatelskiego wykonano 7 zadań 

na łączną kwotę niemal 700 tys. zł. 

 

Nowością w gminie było po raz pierwszy wsparcie, poprzez dotacje prac konserwatorskich, 

restauratorskich oraz roboty budowlane na obiektach prywatnych wpisanych do rejestru 

zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków.  

 

Nabór wniosków o dotacje przeprowadzono jeszcze w 2018 r. Przeznaczono na ten cel  

w budżecie gminy środki w wysokości 200 tys. zł, które zostały przekazane na remont 

nieruchomości przy ul. Jana Pawła II 24 oraz budynku byłej remizy strażackiej przy  

ul. Zielonej 1. Prace remontowe zostały wykonane w 2019 r. zgodnie z zakresem określonym 

w umowie dotacyjnej, a jakość tych prac oceniono pozytywnie. 

 

Istotnym działaniem gminy jest opracowywanie nowych planów miejscowych, które wskażą 

nowe obszary przeznaczone na cele mieszkaniowe i produkcyjno-składowe. W roku ubiegłym 

Rada Miejska przyjęła uchwałę dotyczącą mpzp pn. „Wzgórze Mądrzechowskie” 

obejmującego obszar o powierzchni ok. 104 ha. Celem przygotowania ww. dokumentu było 

uruchomienie terenów pod rozwój nowej zabudowy mieszkaniowej z zachowaniem ładu 
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przestrzennego na obszarze o wysokiej presji inwestycyjnej oraz zapewnienie terenom 

inwestycyjnym odpowiedniej obsługi infrastrukturalnej.  

 

W obrębie planu miejscowego przewidywana jest realizacja głównie zabudowy 

mieszkaniowej jednorodzinnej i usługowej oraz funkcji uzupełniających związanych z 

komunikacją i obsługą mieszkańców. 

 

W 2019 r. kontynuowane były prace nad opracowywaniem projektu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego śródmieścia Bytowa, obejmującego obszar o powierzchni 

ok. 57 ha, o wielofunkcyjnym przeznaczeniu z uwagi na centralne położenie na obszarze 

miasta. Planowany termin zakończenia prac nad planem i jego przekazania pod obrady Rady 

Miejskiej, to IV kwartał bieżącego roku.  

 

W ubiegłym roku przystąpiono również do prac planistycznych nad opracowaniem dwóch 

planów na terenie Udorpia:  

- projektu mpzp pn. „Udorpie–Południe” o pow. ok. 68 ha,  

- projektu mpzp pn. „Udorpie–Zachód II” o pow. ok. 10,3 ha. 

  

W ww. projektach planistycznych wyznaczono obszary przeznaczone pod zabudowę 

produkcyjno-usługową i składową. Oba projekty są na etapie uzgodnień z właściwymi 

instytucjami. Planowany termin uchwalenia opracowań - 2020 rok. 

 

Szczegółowa analiza studium zagospodarowania i kierunków rozwoju wykazała potrzebę 

wyznaczenia nowych miejsc przeznaczonych pod budownictwo mieszkaniowe wielorodzinne 

i jednorodzinne oraz tereny umożliwiające lokalizację sklepów wielkopowierzchniowych. 

Wynikiem tej analizy była decyzja Rady Miejskiej z marca br. o przystąpieniu do 

sporządzenia mpzp pn. „Kwiatowa” o pow. 52 ha i skierowany dzisiaj pod obrady Rady 

Miejskiej projekt uchwały dotyczący opracowania mpzp pn. „Przy Lesie II” o pow. ok. 23 ha. 

 

Burmistrz poinformował także, że na obszarze gminy Bytów aktualnie obowiązują 22 plany 

miejscowe. Plany te obejmują m.in. najcenniejsze tereny pod względem przyrodniczym 

i kulturowym. Miejscowymi planami zagospodarowania przestrzennego objęty jest obszar  

o powierzchni około 1.483 ha, co stanowi około 7,5% powierzchni całej gminy. 

 

Oprócz planów miejscowych opracowano lub przystąpiono do opracowania projektów 

technicznych dotyczących: 

- wielobranżowej dokumentacji budowlanej wykonawczej dla BCK – 31.10.2020 r., 

- projektu zamiennego przebudowy wejścia do SP nr 2 – 22.08.2019 r., 

- PT systemu oddymiania ewakuacyjnej klatki schodowej w Przedszkolu nr 1 oraz 

wykonanie projektu i instalacji wodociągowej przeciwpożarowej  - 15.02.2020 r., 

- projektu termomodernizacji wraz z audytem energetycznym budynków 

zlokalizowanych przy ul. Miłej 26 i 26a – 31.05.2020 r.,  

- dokumentacja projektowo kosztorysowa budowy dróg gminnych na osiedlu 

„kompozytorów” i osiedlu „bajkowym” w Bytowie – 30.09.2020 r., 

- dokumentacja projektowo - kosztorysowa budowy ul. Brzozowej i ul. Sportowej, 

- kompleksowy wielobranżowy projekt budowlany ronda na skrzyżowaniu 

ul. Kochanowskiego, Prosta, Zielona,  

- dokumentacja projektowo - kosztorysowa budowy ul. Górnej w Bytowie,  

- dokumentacja projektowo - kosztorysowa budowy ul. św. Mikołaja w Niezabyszewie,  

- dokumentacja projektowo - kosztorysowa budowy ul. Spacerowej w Dąbiu.  
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Ostatnie cztery dokumentacje rozpoczęte w roku ubiegłym zostaną zakończone do końca 

lipca 2020 r.  

 

Ponadto trwały prace związane z przygotowaniem: 

- dokumentacji projektowo kosztorysowej budowy parkingu w pasie ul. 

Starochojnickiej w Bytowie - 20.12.2019 r., 

- opracowaniem dokumentacji projektowej podczyszczenia i zagospodarowania wód 

opadowych i roztopowych  ze zlewni części ul. Jeziornej w Bytowie, 

- opracowaniem dokumentacji projektowo - kosztorysowej czterech odcinków kan. 

sanit. w m. Rzepnica: w ul. Kazimierza Wielkiego, w ul. Tulipanowej, ul. Liliowej 

oraz  

w ul. Styp-Rekowskiego, 

- projektu budowlano - wykonawczego na budowę oświetlenia parkingu przy sali 

wiejskiej w Niezabyszewie – FS,  

- projektu budowlano - wykonawczego budowy oświetlenia w pasie drogi gminnej  

ul. Kopciuszka oraz Jasia i Małgosi w Rzepnicy – FS, 

- projektu budowlano - wykonawczego budowy oświetlenia drogowego w Nieczulicach 

– FS, 

- projektu budowlano - wykonawczego na budowę oświetlenia działki rekreacyjnej 

w miejscowości Gostkowo – BO, 

- projektu remontu dróg gminnych na osiedlu Jeziorki w Bytowie oraz opracowaniem 

koncepcji architektonicznej oraz wielobranżowej dokumentacji budowlanej dla 

zespołu pomieszczeń Ośrodka Profilaktyki i Edukacji przy ul. Miłej 26 z 

przeznaczeniem  

na placówkę Dzienny Dom „Senior+”. 

 

Informacja z realizacji polityk, programów i strategii przedstawiona w złożonym Radzie 

Miejskiej Raporcie zawiera również sprawozdanie z działań o charakterze społecznym w tym 

zadań, które zostały określone przez Radę Miejską w programach gminnych dotyczących: 

- realizacji programu współpracy gminy Bytów z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego;  

- realizacji gminnego Programu Wspierania Rodziny; 

- realizacji gminnego programu wspierania rodzin wielodzietnych; 

- realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomani;  

- gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy; 

- realizacji gminnego programu opieki nad zabytkami; 

- realizacji planu gospodarki niskoemisyjnej. 

  

Szczególnie ważnym aspektem w działalności burmistrza jest realizacja uchwał Rady 

Miejskiej, których w ubiegłym roku podjęto 122. Najwięcej, bo aż 41 uchwał dotyczyło 

spraw finansowych i podatkowych. 19 uchwał dotyczyło spraw rolnych i gospodarki 

odpadami,  

20 uchwał spraw statutowych, organizacyjnych i regulaminowych, a 12 uchwał obejmowało 

tematy związane z oświatą i wychowaniem. 5 uchwał to skargi na działalność burmistrza, 

które szczegółowo były analizowane przez Komisję Skarg Wniosków i Petycji i w toku 

postępowania wyjaśniającego nie wykazano błędów ani uchybień, uznając je za bezzasadne. 

Pozostałe uchwały dotyczyły spraw społecznych, gospodarki przestrzennej i komunalnej. 

Wszystkie uchwały zostały zrealizowane, bądź są w trakcie realizacji.  
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Szczególną uchwałą Rady Miejskiej była po raz piąty realizowana uchwała w sprawie 

budżetu obywatelskiego na podstawie, której mieszkańcy samodzielnie zdecydowali o 

wyborze zadań inwestycyjnych. Zgodnie z przyjętymi zasadami w określonym terminie 

zgłoszonych zostało 16 zadań do realizacji w ramach Budżetu Obywatelskiego na rok 2019. 

Ostatecznie w drodze konsultacji społecznych wybrano 7 zadań, z których 5 zrealizowano na 

terenach wiejskich gminy Bytów.  

 

W dalszej części wystąpienia przedstawił informacje nt. finansów gminy Bytów. Dogłębną 

analizę tego obszaru działalności gminy dokonuje corocznie RIO i Komisja Rewizyjna Rady 

Miejskiej w związku z koniecznością wydania opinii w sprawie udzielenia absolutorium 

burmistrzowi.  

 

Budżet gminy Bytów na dzień 31.12.2019 r. zamknął się następującymi kwotami: 

- po stronie dochodów ogółem ponad 133 mln zł, w tym dochody majątkowe ok. 9 mln zł,  

- po stronie wydatków ogółem ok 132,1 mln zł, w tym wydatki majątkowe ok. 25,8 mln zł. 

 

Gmina Bytów zamknęła rok nadwyżką budżetową w kwocie około 886 tys. zł oraz nadwyżką 

operacyjną w kwocie 15,6 mln zł. 

 

W roku 2019 gmina Bytów zaciągnęła kredyt w kwocie 7 mln zł oraz dokonała spłat 

wcześniej zaciągniętych kredytów, pożyczek w wysokości 7,86 mln zł. 

 

Zadłużenie gminy Bytów z tytułu zaciągniętych kredytów na dzień 31.12.2019 r. wynosiło 

20 725 678 zł, co stanowiło 15,58% wykonanych dochodów ogółem. 

 

Stan środków finansowych na rachunkach bankowych gminy Bytów na dzień 31.12.2019 r. 

wynosił 13 133 128 zł.  

 

Ważną informacją jest wysokość i struktura dochodów własnych gminy Bytów, które w roku 

ubiegłym wyniosły ponad 47,3 mln zł, z czego ponad 50% stanowią wpływy z podatku 

dochodowego od osób fizycznych, a 31% wpływy z podatku od nieruchomości. 

 

Pozostałe dochody własne to podatek dochodowy od osób prawnych –  2,5 % oraz podatki  

od czynności cywilnoprawnych, od środków transportowych, podatek rolny, leśny oraz  

od spadków i darowizn.  

   

W analizowanym okresie gmina Bytów pozyskała środki zewnętrzne na kwotę 6 267 tys. zł  

na zadania własne, a wśród nich na Lobeliową trasę rowerową – ponad 2,8 mln zł, na 

przebudowę dworca – ok. 820 tys. zł, na rewitalizację obszaru Miła ponad 1 mln zł oraz na 

kilka drobniejszych zadań realizowanych przez samorząd. 

 

Powiedział także, że rok 2019 należał do  aktywnych zwłaszcza w zakresie przygotowań  

do realizacji zadań na które uzyskano wsparcie w II połowie ubiegłego roku oraz w zakresie 

przygotowań do pozyskania środków w nowej perspektywie finansowej UE oraz  

do aplikowania w konkursach  krajowych np. z Programu Dróg Samorządowych.  

   

Reasumując stwierdził, że realizowane aktualnie zadania, w tym również te, o których mowa  

w przedstawionym Raporcie o stanie gminy za rok poprzedni przyczynią się  

do osiągnięcia wizji zapisanej w Strategii Gminy do roku 2025, która brzmi: 
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 „Gmina Bytów w roku 2025 to: subregionalny biegun wzrostu gospodarczego, oferujący 

mieszkańcom doskonałe warunki do życia i pracy, a przedsiębiorcom do prowadzenia  

i rozwijania biznesu, a także wykorzystujący wielokulturowość oraz walory architektoniczne  

i przyrodnicze dla rozwoju turystyki i kultury”.   

 

Szczegółowe wystąpienie burmistrza stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Przed otwarciem debaty nad raportem o stanie gminy Bytów za 2019 rok przewodniczący 

Rady Miejskiej poinformował, że nikt z mieszkańców nie zgłosił się do udziału w debacie. 

Raport oraz informacja w sprawie możliwości zgłaszania się mieszkańców gminy Bytów do 

udziału  

w debacie była podana do publicznej wiadomości oraz zamieszczona na stronie Biuletynu 

Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Bytowie. 

 

Następnie przewodniczący Rady otworzył debatę nad Raportem o stanie gminy Bytów  

za rok 2019.  

 

Radny Leszek Szymczak przed przystąpieniem do merytorycznych wniosków, powiedział,  

że w raporcie jest dużo błędów technicznych, między innymi na str. 46, które należałoby 

skorygować. Innych błędów nie wymienił. Jeżeli chodzi o sam raport, to rzeczywiście jest 

wiele pozytywnych rzeczy, ale nie wszystko zostało ujęte. W raporcie przedstawiono mocne 

strony, natomiast nie przedstawiono zadań, których nie udało się zrealizować. Przedstawiony 

mieszkańcom raport powinien być bardziej obiektywny. Radny zwrócił uwagę, że projekt 

techniczny budowy łącznika pomiędzy  ul. Lęborską a Brzozową, który miał być gotowy do 

2018 roku, nie został wykonany w 2019 r. Nie ma go zresztą do dziś. Bez niego Gmina nie 

tylko będzie mogła przystąpić do budowy tej niesłychanie ważnej drogi odciążającej ruch 

kołowy w mieście, ale przede wszystkim nie może aplikować o rządowe wsparcie z Funduszu 

Dróg Samorządowych. W ocenie radnego straciliśmy dwa lata. Kolejny przykład podany 

przez radnego L. Szymczaka to wieża widokowa na Górze Siemierzyckiej, miała być gotowa 

w 2019 r., a jeszcze nie jest gotowa. Brak remontu balkonu przy ul. Sikorskiego  

22, nie rozpoczęto budowy BCK, który ma kosztować ok. 30 mln zł, brak pozyskania 

środków zewnętrznych na ww. inwestycję, brak współpracy samorządu z PiS. Gdyby 

współpraca burmistrza z Klubem opozycji PiS była bardziej zacieśniona, wówczas 

pozyskalibyśmy więcej środków finansowych dla Bytowa. Brak uwzględnienia wniosków 

Klubu PiS zgłoszonych do budżetu. W dalszej części odniósł się do wysokości środków 

finansowych otrzymanych z budżetu państwa, z różnych programów społecznych oraz 

inwestycyjnych, w wysokości ok. 26 mln zł, dochody z CIT ok. 28 mln zł, wzrost subwencji 

oświatowej o 12%, bezzwrotnych pożyczek w kwocie 45 mln zł oraz 4 mln zł, z tytułu tarczy 

samorządowej. Po raz kolejny nadmienił, gdyby współpraca burmistrza z Klubem PiS była 

bardziej owocna, wówczas sukcesy byłyby jeszcze większe. Następnie odniósł się do raportu 

za 2018 r., w którym były zapisy dotyczące budowy węzła integracyjnego transportu 

pasażerskiego w Bytowie, przebudowa linii kolejowej nr 212 wraz z niezbędną infrastrukturą 

na odcinku Lipusz-Bytów oraz budowa południowej obwodnicy Bytowa. W obecnym 

raporcie ani razu nie wspomniano o modernizacji linii kolejowej oraz o podjętych działaniach 

w tym zakresie. Nie ma wciąż połączenia kolejowego z komunikacją miejską trójmiasta.  

Tymi sprawami miał zajmować się specjalnie powołany pracownik w Urzędzie.  Tymczasem 

w raporcie nie ma żadnych efektów jego pracy.  Niebawem  wchodzi  w  życie  rządowy            

program kolej plus,  z którego gmina mogłaby skorzystać. Do dnia 26.08.2020 r. można 

składać wnioski. W raporcie nie ma ani jednego zdania na temat reaktywacji linii kolejowej nr 
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212 oraz budowy południowej obwodnicy. W związku, z czym poprosił burmistrza o 

ustosunkowanie się do ww. wniosków. W dalszej części odniósł się do zagadnień 

dotyczących pomocy społecznej. Brak rozbudowy i nadbudowy budynku socjalnego przy 

ul. Przemysłowej  

38 w Bytowie. Mimo ujęcia inwestycji w „Wieloletnim programie gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem gminy Bytów w latach 2015-2019 uchwała Rady Miejskiej nie 

została zrealizowana. Z raportu MOPS- u wynika jednoznacznie, 

że ilość mieszkań socjalnych 

w  gminie  Bytów  jest  niewystarczająca. Należy zwiększyć ilość mieszkań socjalnych, 

szczególnie dla rodzin z dziećmi. Jeżeli chodzi o bezpłatną komunikację miejską, co prawda  

w  raporcie jest ujęte to zagadnienie, będzie to powodować dodatkowe obciążenie 

dla  budżetu gminy  Bytów. Zdaniem radnego powinny być to autobusy małe, ekologiczne i 

napędzane energią elektryczną. Bytów mógł być miastem z przyjazną dla środowiska 

komunikacją niskoemisyjną lub zero-emisyjną. Co innego zostało przedstawione w koncepcji 

a co innego zostało zakupione? Poza tym w koncepcji rozwiązań komunikacyjnych nie 

uwzględniono osiedla Jeziorki. W dalszej części odniósł się do spraw związanych z 

gospodarką komunalną. Brak informacji na temat podwyżki cen opłat za odbiór odpadów 

komunalnych. Koszty byłyby niższe, gdyby wywozem śmieci zajmowała się nasza Spółka w 

Sierznie, a nie firma ELWOZ, która praktycznie realizuje wszystkie zadania w gminie Bytów, 

z zakresu gospodarki 

komunalnej. Na zakończenie  poruszył  temat  związany  z  brakiem określenia kadencyjności

w Spółce Wodociągi Miejskie w Bytowie oraz podwyżki cen za parkowanie. Kolejna sprawa, 

to wpływy z opłat cmentarnych, które powinny wpływać do budżetu gminy Bytów, a nie do 

dzierżawcy bytowskich cmentarzy firmy Elwoz. Raport Najwyższej Izby Kontroli (pn. 

Zarządzanie Cmentarzami Komunalnymi) mówi wprost, że opłaty te stanowią dochody gminy 

Bytów. U nas Burmistrz Bytowa co jakiś czas je ustala, ale zamiast do kasy Gminy trafiają od 

16 lat do Elwozu. Uważa, że jest to niegospodarność. Według radnego kwota, za jaką 

dzierżawi od Gminy spółka jest zdecydowanie zbyt niska i powinna zostać podniesiona. Poza 

tym opłaty z tytułu dzierżawy dwóch cmentarzy są zbyt niskie. Jest to niegospodarność ze 

strony burmistrza. Wg radnego powinny być wyższe. Kończąc powiedział, że raport 

przedstawia sukcesy gminy, które rzeczywiście są. Natomiast nie uwzględnia zadań, które nie 

zostały zrealizowane oraz zagrożenia.  

 

Następnie głos zabrał burmistrz Bytowa, który powiedział, że zgodnie z przepisami 

znowelizowanej ustawy o samorządzie gminnym w 2018 roku oraz  uchwały Rady Miejskiej  

z dnia 27.02.2019 r. został sporządzony raport. W świetle art. 28aa ww. ustawy, raport 

obejmuje podsumowanie działalności burmistrza w roku poprzednim, w szczególności 

realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady gminy i budżetu obywatelskiego. 

Raport został przekazany radnym drogą elektroniczną oraz opublikowany na stronie 

Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Bytowie. Wszystkie formalności 

zostały spełnione i zwrócił się  

do  radnego o nie manipulowanie informacjami, które są nieprawdziwe. 

 

W dalszej części burmistrz Bytowa odniósł się do uwag radnego Leszka Szymczaka. Jeżeli 

chodzi o zwrot podatku PIT a nie CIT, jest to podatek należny gminie. Jest to zapis 

konstytucyjny, że część podatku przysługuje gminie na prowadzenie działalności bieżącej.  

Co do projektu technicznego wykonania ul. Brzozowej do Przemysłowej tzw.  

ul. Przyborzyckiej, zadanie to w 2018 roku nie było wpisane do budżetu gminy Bytów. Jeżeli 

chodzi remont budynku (balkonu) przy ul. Sikorskiego 22, nie może być zrealizowany, 

ponieważ jest to prywatny budynek. Jeżeli chodzi o BCK, zadanie to w ubiegłym roku było 
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wpisane do budżetu gminy Bytów po raz pierwszy. W tym roku za zgodą Rady nie została 

podjęta realizacja tego zadania. Modernizacja układu komunikacyjnego w mieście cały czas 

trwa. Rewitalizacja linii kolejowej aktualnie jest projektowana przez firmę z Poznania na 

zlecenie PKP PLK. Dokumentacja ma powstać do końca bieżącego roku. Jeżeli chodzi o kolej 

plus, to do 26.08.2020 r. można składać wnioski. Linią kolejową na odcinku Bytów – Lipusz 

– Kościerzyna zajmowaliśmy się od wielu lat. Cały czas lobbujemy to zadanie. Nigdy nie 

było mowy o tym, że zadanie to ma być realizowane przez gminę Bytów. Gmina Bytów nie 

posiada takich środków. Aktualnie linia kolejowa jest projektowana przez firmę z Poznania na 

zlecenie PKP PLK, która przejmuje na siebie realizację tej inwestycji. Jeżeli chodzi o budowę 

południowej obwodnicy w Bytowie, wniosek taki został już złożony do programu rządowego 

100 obwodnic. Jeżeli chodzi o budowę budynku socjalnego przy ul. Przemysłowej.  

to w budżecie nie zabezpieczono pełnej kwoty, tylko udział własny. Z uwagi na brak środków 

zewnętrznych zmieniono zadanie na przebudowę ogrzewalni, na które otrzymaliśmy wsparcie 

finansowe. Jeżeli chodzi o komunikację miejską w Bytowie, być może będzie jakimś 

obciążeniem dla gminy. Poza tym koncepcja nie wykluczyła osiedla Jeziorki. Jeżeli chodzi  

o zarzut, że Bytów jest małym miastem na wprowadzenie komunikacji miejskiej to jest  

on bezzasadny, ponieważ są miasta, w których komunikacja miejska się sprawdziła. Jeżeli 

chodzi o zarzut dotyczący wzrostu cen za odbiór odpadów komunalnych, temat ten był 

procedowany na sesji. Podstawowym powodem wzrostu cen za odpady był wzrost cen na 

rynku utylizacji frakcji wysokokalorycznych. Jeżeli chodzi o zarzut dotyczący prowadzenia 

usług przez Spółkę ZZO w Sierznie w trybie in-hous, nie jest to spółka miejska. Jest to spółka 

samorządowa, w skład, której wchodzi 11 gmin, w której gmina Bytów ma ok. 52% udziałów. 

Jest to Spółka, w której decydują wszyscy wspólnicy. To nie jest tak,  

że gmina Bytów może swobodnie decydować o sposobie zarządzania. Jeżeli chodzi o zarzut 

dotyczący, że firma Elwoz wszystkim się zajmuje na terenie gminy, jest nieprawdziwy. 

Kolejny zarzut, to podwyżka o 100% opłat w strefie płatnego parkowania. Również jest 

bezzasadny, ponieważ podwyżka dotyczy wzrostu cen o 100% za pierwsze pół godziny. 

Jeżeli chodzi  

o zarzut dotyczący niewłaściwego zarządzania cmentarzami powiedział, że temat możemy 

sprawdzić i zlecić Komisji Rewizyjnej, w celu zbadania sprawy. Nie popełniamy żadnego 

błędu. Prawdą jest, że operator pobiera środki od osób, które wnoszą opłaty za groby. Jeżeli 

chodzi o zarzut, co do nieuwzględnienia w raporcie zadań niewykonanych, nie wynika  

to z zakresu opracowanego dokumentu oraz uchwały Rady Miejskiej. 

 

Skarbnik Bytowa Barbara Góra dokonała sprostowania wypowiedzi radnego Szymczaka  

w kwestii wpływów z budżetu państwa do budżetu gminy Bytów z tytułu podatków i opłat 

lokalnych (PIT). Wzrost planowanych wpływów na rok 2020 w stosunku do roku 2019 

wynosił 4,5%. To samo dotyczy subwencji oświatowej, która wzrosła o 12% w stosunku do 

2015 roku, co stanowi kwotę 2 428 tys. zł. Ponadto płace w oświacie wzrosną od 1 września 

br. o 6%, 

tj. o kwotę 371 tys. zł, czyli na koniec roku będziemy musieli zwiększyć budżet o 640 tys. zł 

na pokrycie niższych dochodów niż planowano przy zatwierdzaniu budżetu gminy na rok 

2020  

i wypłat podwyżek. Ponadto dokonała sprostowania, jeżeli chodzi o dane dotyczące 

gospodarki odpadami komunalnymi. Opłata z tytułu zagospodarowania odpadów 

komunalnych musi  

w całości pokrywać wydatki. Gmina nie może na tej opłacie ani zarabiać ani dokładać.  
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Zastępca burmistrza Mateusz Oszmaniec odniósł się do kwestii merytorycznych raportu na  

str. 46, które podniósł radny Szymczak. Powiedział, że wszystkie dane są właściwe i nie ma 

tu żadnych błędów. 

 

W dalszej części dyskusji radny Szymczak po raz kolejny poprosił burmistrza o uzupełnienie 

raportu o bieżące informacje na temat działań dotyczących budowy linii kolejowej oraz 

obwodnicy. Nie podziela też zdania burmistrza Bytowa w kwestii wzrostu opłat za śmieci. 

 

Radna Irena Grzywnowicz odniosła się do wypowiedzi radnego Szymczaka w sprawie 

otrzymanej subwencji oświatowej oraz do środków pochodzących z budżetu gminy Bytów,  

z przeznaczeniem na dopłatę do oświaty w wysokości ponad 4 mln zł, o których radny nic nie 

mówi. Jeżeli chodzi o temat podwyżki cen za śmieci, to dogłębnie został przeanalizowany 

przez radnych. Zostały przedstawione wszystkie argumenty za i przeciw. Radny celowo 

podnosi temat, aby medialnie go nagłośnić. To samo dotyczy opłat za parkingi, gdzie wzrost o 

100% dotyczy pierwszej pół godziny. Nie mówi pełnych informacji, tylko zdawkowo. 

 

Radny Tomasz Franciszkiewicz odnosząc się do debaty nad raportem o stanie gminy Bytów 

za rok 2019 powiedział, iż ma dwa zastrzeżenia. Pierwsze dotyczy budowy ścieżki rowerowej  

o nawierzchni bitumicznej po nasypie kolejowym z Bytowa do Małej Wsi, a drugie, budowy 

boiska przy ul. Bursztynowej. 

 

Burmistrz Ryszard Sylka powiedział, że był wcześniej zrobiony projekt organizacji ruchu 

ścieżki, który się nie sprawdził w rzeczywistości i dlatego dokonano zmiany organizacji 

ruchu. Projekt wykonał pracownik Urzędu Miejskiego w czasie godzin pracy i dodatkowych 

kosztów z tego tytułu nie poniesiono. Szukamy rozwiązania takiego, które będzie dobre dla 

wszystkich korzystających z tej ścieżki. Jeżeli chodzi o boisko przy ul. Bursztynowej, zadanie  

to w ubiegłym roku nie zostało zakończone, z winy wykonawcy. Dlatego wstrzymano część 

wynagrodzenia i wiosną tego roku wznowiono prace, które niebawem zostaną zakończone.  

 

W dalszej części radny Tomasz Franciszkiewicz poruszył sprawy dotyczące budowy  

ul. Pochyłej, usytuowania ławek oraz wykonania drogi wewnętrznej wraz z parkingami 

pomiędzy blokami (łącznik). Kolejna sprawa, to brak projektów budowy ul. Fiołkowej  

i ul. Konwaliowej.   

 

Na zakończenie burmistrz Bytowa udzielił odpowiedzi radnemu Szymczakowi na zapytanie, 

kto może pełnić funkcję członka Rady Nadzorczej. Wynika to z przepisów ustawy. Nie ma tu 

żadnych zastrzeżeń. Może to być między innymi osoba duchowna, prawnik czy deweloper. 

 

Radny Aleksander Pradella poprosił o dokończenie budowy ul. Kwiatowej, Polnej i Makowej. 

 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

 

Wobec powyższego w głosowaniu: (20-za, p-0, w-1) przewodniczący Rady zamknął dyskusję 

odnośne debaty nad raportem o stanie gminy Bytów.   

 

Raport o stanie gminy Bytów za rok 2019 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Szczegółowe wypowiedzi ww. radnych oraz burmistrza zawarte są w nagraniu sesji 

udostępnionym w BIP i na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Bytowie oraz  

stanowiącym załącznik do protokołu. 
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Ad. pkt-u 7. 

Podjęcie uchwały 

 

- w sprawie udzielenia Burmistrzowi Bytowa wotum zaufania (druk nr 60). 

 

Projekty uchwały przedstawił przewodniczący Rady.  

 

Następnie poprosił o przedstawienie stanowisk komisji stałych Rady Miejskiej w Bytowie. 

 

Stanowisko Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gminy Rady Miejskiej w Bytowie 

przedstawił jej przewodniczący Aleksander Pradella informując, iż Komisja przy 2 głosach 

wstrzymujących się pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Stanowisko Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Bytowie przedstawił jej 

zastępca Leszek Szymczak oznajmiając, iż Komisja w głosowaniu: (5-za, p-1, w-1) 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Stanowisko Komisji Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Bytowie 

przedstawił jej przewodniczący Jerzy Wyczk stwierdzając, iż Komisja jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.    

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania: (13-za, p-1, w-7) Rada Miejska uchwałę Nr XX/196/2020 przyjęła. 

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady złożył gratulacje burmistrzowi Bytowa z tytułu uzyskania wotum 

zaufania. 

Zarządzono 10 minutową przerwę w obradach. 

 

Po przerwie przystąpiono do omawiania kolejnych punktów porządku obrad. 

 

Ad. pkt-u 8. 
Rozpatrzenie sprawozdania finansowego gminy Bytów za 2019 rok oraz sprawozdania  

z wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2019 wraz z informacją o stanie mienia  

komunalnego gminy Bytów. 

 

Przewodniczący Rady poprosił panią skarbnik o przedstawienie sprawozdania finansowego, 

sprawozdania z wykonania bużetu gminy Bytów za 2019 rok oraz informacji o stanie mienia 

komunalnego. 

 

Skarbnik Bytowa Barbara Góra poinformowała, że zarządzeniem Burmistrza Bytowa  

nr 62/2020 z dnia 30.03.2020 roku zostało Radzie Miejskiej w Bytowie przedłożone 

sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Bytów za 2019 rok oraz przekazane do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku wraz z sprawozdaniami z wykonania planów 
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finansowych samorządowych instytucji kultury oraz informacja o stanie mienia komunalnego. 

Ponadto sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2019 było szczegółowo 

badane przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej w Bytowie. Regionalna Izba Obrachunkowa 

wydała pozytywna opinię na temat ww. sprawozdań. Szczegółowa analiza wszystkich danych 

została zawarta w sprawozdaniu opisowym, które zostało złożone w biurze Rady oraz 

umieszczone  

na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Bytowie. 

 

Następnie pani skarbnik przedstawiła wykonanie budżetu gminy Bytów za 2019 rok  

wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 

 

Budżet gminy Bytów na koniec roku 2019 wynosił po stronie dochodów: plan – 131 874 270 

zł, wykonanie – 133 016 541 zł, co stanowi 101%. Po stronie wydatków: plan – 138 727 707 

zł, wykonanie – 132 130 453 zł, co stanowi 95,2%. Na koniec roku planowany był deficyt 

budżetowy w wysokości 6 853 437 zł. Ostatecznie wykonanie budżetu zamknęło się 

nadwyżką w wysokości 886 088 zł.  

 

W dalszej części pani skarbnik na podstawie prezentacji multimedialnej, która stanowi 

załącznik nr 9 do protokołu omówiła: 

 strukturę wykonania dochodów, 

 planowane wpływy z tytułu podatku dochodowego od osób fizycznych w latach  

2016-2019, 

 planowane wpływy z tytułu podatku dochodowego od osób prawnych w latach  

2016-2019, 

 planowane wpływy z tytułu sprzedaży mienia gminnego w latach 2016-2019, 

 strukturę dochodów z tytułu podatków i opłat lokalnych, 

 zaległości w podatkach od osób fizycznych w latach 2016-2019, 

 zaległości w podatkach od osób prawnych w latach 2016-2019, 

 zaległości w najmach, dzierżawach w latach 2016-2019, 

 wpływy z opłat za wieczyste użytkowanie gruntów w latach 2016-2019, 

 odsetki od środków na rachunkach bankowych w latach 2016-2019, 

 skutki obniżenia górnych stawek w podatkach w latach 2016-2019, 

 skutki udzielonych ulg w podatkach w latach 2016-2019, 

 umorzenia w podatkach w latach 2016-2019, 

 rozłożenia na raty w podatkach w latach 2016-2019, 

 wykonanie wydatków budżetu gminy Bytów według działów klasyfikacji budżetowej, 

 strukturę wykonania wydatków, 

 wydatki na oświatę, a dopłata gminy w latach 2016-2019 (subwencjonowane i 

własne), 

 wydatki na oświatę niepubliczną, 

 koszty odsetek od pożyczek i kredytów w latach 2016-2019, 

 zobowiązania finansowe gminy Bytow z tytułu kredytów i obligacji. 

 

Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2019 stanowi załącznik nr 10  

do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Jan Treder odczytał uchwałę Nr 051/g312/R/2/20 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 9.04.2020 r. w sprawie pozytywnej 

opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy Bytów za 2019 rok. 
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Uchwała SO RIO stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

W dalszej kolejności zastępca przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Irena Grzywnowicz 

odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bytowie w sprawie udzielenia 

burmistrzowi Bytowa absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Bytów za 2019 rok, 

który także był przedstawiony na każdej komisji stałej Rady Miejskiej w Bytowie. 

 

Wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 19.05.2020 r. stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Następnie przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie Jan Treder odczytał uchwałę  

Nr 066/g312/A/II/20 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z 

dnia 29.05.2020 r. w sprawie pozytywnej opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej  

w Bytowie o udzielenie absolutorium burmistrzowi Bytowa z tytułu wykonania budżetu 

gminy Bytów za 2019 rok. 

 

Uchwała SO RIO stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie stanowisk komisji stałych Rady Miejskiej  

odnośnie obu projektów uchwał tj. (druk nr 61 i 62).  

 

Komisja Budżdetu Finansów i Rozwoju Gminy Rady Miejskiej w Bytowie projekt uchwały 

(druk nr 61) w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy 

Bytów za rok 2019 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2019 

zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie, natomiast projekt uchwały (druk nr 62) w sprawie 

udzielenia burmistrzowi Bytowa absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Bytów  

za 2019 rok, przy 3 głosach wstrzymujących się zaopiniowała pozytywnie. 

 

Komisja Oświaty i Polityki Spółecznej Rady Miejskiej w Bytowie projekt uchwały  

(druk nr 61) w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy 

Bytów za rok 2019 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2019 

zaopiniowała pozytywnie. Głosowanie: (6-za, p-0, w-1), natomiast projekt uchwały 

(druk nr 62) w sprawie udzielenia burmistrzowi Bytowa absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu gminy Bytów za 2019 rok zaopiniowała pozytywnie. Głosownaie: (5-za, p-1, w-1). 

 

Komisja Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Bytowie projekt uchwały 

(druk nr 61) w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy 

Bytów za rok 2019 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2019 

zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie, natomiast projekt uchwały (druk nr 62) w sprawie 

udzielenia burmistrzowi Bytowa absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Bytów  

za 2019 rok, przy 1 głosie wstrzymującym się pozytywnie zaopiniowała. 

 

Nastepnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonymi sprawozdaniami. 

 

Radny Leszek Szymczak skierował pytanie do pani skarbnik. Jakie dochody uzyskała gmina 

Bytów z tytułu dzierżawy mienia komunalnego (cmentarzy) w roku 2019. 

 

W odpowiedzi pani skarbnik stwierdziła, że w obecnej chwili nie posiada takich danych.  

O ile jest taka konieczność, to sprawdzi i poda ją w dalszej części obrad. 
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Radny Leszek Szymczak powiedział, że zna kwotę, która od lat się nie zmieniła. Burmistrz 

Bytowa przez cztery kadencje nie podniósł firmie Elwoz czynszu nawet 

o wskaźnik inflacji. Przez 16 lat firma Elwoz za dzierżawę dwóch cmentarzy płaci 1 930 zł 

netto. Natomiast z drugiej strony podnosi opłaty dla mieszkańców za korzystanie z 

cmentarzy.  

W trosce o dochody budżetu gminy wystąpił z wnioskiem, o zwaloryzowanie stawek czynszu 

za dzierżawę bytowskich cmentarzy przez firmę Elwoz.  

 

Radny Wiesław Dykier wystąpił z pytaniem do pani skarbnik o wysokość zaległosci 

podatkowych od osób fizycznych i prawnych w 2019 roku. 

 

W odpowiedzi skarbnik Bytowa stwierdziła, że w 2019 roku zaległości w podatkach od osób 

fizycznych wynosiły 891 947 zł. Natomiast od osób prawnych 2 535 633 zł. 

 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

 

Następnie przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy Bytów za rok 2019 wraz  

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2019  (druk nr 61). 

 

W wyniku głosowania: (15-za, p-0, w-6) Rada Miejska uchwałę Nr XX/197/2020 przyjęła. 

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 14  

do protokołu. 

 

W dalszej kolejności przewodniczący Rady przedłożył projekt uchwały w sprawie udzielenia 

burmistrzowi Bytowa absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Bytów za 2019 rok 

(druk nr 62). 

 

Stanowiska komisji stałych były przedstawione jak wyżej. Głosów w dyskusji nie było.  

W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania: (13-za, p-0, w-8) Rada Miejska uchwałę Nr XX/198/2020 przyjęła.  

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 15  

do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Jan Treder w imieniu swoim oraz radnych złożył gratulacje 

burmistrzowi Bytowa w związku z udzieleniem absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

gminy Bytów za rok 2019. 

 

Podziękowanie za dobrą i pozytywną ocenę sprawozdania z tytułu wykonania budżetu gminy 

Bytów za rok 2019 oraz wszystkim tym, którzy przyczynili się do jego realizacji jak również 

za udzielenie wotum zaufania oraz absolutorium z tego tytułu złożył również burmistrz 

Bytowa Ryszard Sylka. 

 

Przed ogłoszeniem kolejnej przerwy przewodniczący Rady zaproponował, aby radni dokonali 

wyboru składu osobowego do Bytowskiej Rady Seniorów na kartach do głosowania, które 
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zostały przedłożone w trakcie sesji. Poprosił też o powołanie komisji ds. ustalenia wyników 

głosowania po jednym przedstawicielu z Klubu radnych.  

 

Ad. pkt-u 9. 

Podjęcie uchwał: 
 

- w sprawie powołania składu osobowego Bytowskiej Rady Seniorów (druk nr 55). 

 

Po przerwie przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie Jan Treder odczytał protokół  

komisji ds. ustalenia wyników głosowania w składzie: 

1) Przewodniczący komisji – Karol Malinowski, 

2) Członek komisji – Bogdan Adamczyk, 

3) Członek komisji – Tomasz Franciszkiewicz,  

z ustalenia wyników głosowania jawnego w wyborach Rady Seniorów Rady Miejskiej  

w Bytowie w dniu 1.07.2020 r., w którym stwierdza się, że do Rady Seniorów wybrano 

następujące osoby: 

1) Mieczysław Bachórz, 

2) Barbara Chmielecka, 

3) Joanna Główczewska, 

4) Teresa Grzesiak, 

5) Grażyna Kowalik, 

6) Halina Krawczyk, 

7) Lucyna Kreft, 

8) Lilianna Laskiewicz, 

9) Danuta Pawlus, 

10) Irena Rachmańczuk, 

11) Danuta Trawińska.   

 

Protokół komisji ds. ustalenia wyników głosowania wraz z imiennymi karatami do 

głosowania stanowią załącznik nr 16 do protokołu.   

 

Następnie przewodniczący Rady odczytał w całości projekt uchwały i poddał go pod 

głosowanie. 

 

W wyniku głosowania: (20-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XX/199/2020 

jednogłośnie przyjęła.  

/W głosowaniu nie wziął udziału radny Adam Leik/ 

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 17  

do protokołu. 

 

- w sprawie przyjęcia regulaminu nadawania Honorowego Obywatelstwa Bytowa  
(druk nr 63). 

 

Projekt uchwały omówił burmistrz Bytowa Ryszard Sylka. Poinformował, że niniejszy 

projekt uchwały stanowi aktualizację zapisów dotychczas obowiązującej uchwały Rady 

Miejskiej  

w Bytowie nr XIX/126/2008 z dnia 27 lutego 2007 roku w sprawie przyjęcia „Regulaminu 

nadawania Honorowego Obywatelstwa Miasta Bytowa” (m.in. zmiana grafiki herbu miasta),  
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a ponadto uchwała, jako akt prawa miejscowego, zostanie opublikowana w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Pomorskiego, przedstawiają zarazem autopoprawkę  

zał. nr 2 dotyczącego wzoru medalu.  

Stanowiska komisji stałych Rady Miejskiej w Bytowie. 

Komisja BFR projekt uchwały przy 1 głosie wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała. 

Komisja OPS – jw. 

Komisja RWOŚ jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Głos w dyskusji zabrał radny Tomasz Franciszkiewicz, który zapytał, czy poprzednie uchwały 

nie podlegają weryfikacji. 

Nie, odpowiedział burmistrz.  

Innych głosów w dyskusji nie było. 

Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W wyniku głosowania: (19-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XX/200/2020 

jednogłośnie przyjęła wraz z autopoprawką.  

 

/W głosowaniu nie wzięli udziału radny Adam Leik, radny Karol Malinowski/ 

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 18  

do protokołu. 

 

- w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego pn. „Przylesie II „ (druk nr 52). 

 

Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Jacek Czapiewski. Poinformował, że uchwała 

dotyczy sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru 

o powierzchni ok. 23 ha zlokalizowanego w obrębie 99 w Bytowie. Przystąpienie do jego 

opracowania wynika z potrzeby zapewnienia zrównoważonego rozwoju terenów położonych 

w północnej części Bytowa pomiędzy osiedlem mieszkaniowym „Jeziorki”, a strefą 

produkcyjną przy ul. Wybickiego. Obszar opracowania obejmuje działki będące własnością 

prywatną oraz gminną. Z wnioskiem o sporządzenie niniejszego planu występuje Burmistrz 

Bytowa. Przewiduje się, że może zaistnieć potrzeba uwzględnienia w projekcie planu 

miejscowego rozwiązań z zakresu infrastruktury technicznej, zaliczanych do zadań własnych 

gminy. Koszt wykonania opracowania oszacowano na kwotę ok. 30 tys. zł ponosi gmina 

Bytów. Nie planuje się płatności za wykonanie opracowania w bieżącym roku.  

 

Stanowiska komisji stałych odnośnie ww. projektu uchwały były pozytywne. 

 

Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem uchwały. 
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Radny Leszek Szymczak zapytał, ile z tych 23 ha stanowi własność gminy Bytów oraz ilu jest  

właścicieli tych działek.  

 

Ok. 2% gruntów stanowi własność gminy, natomiast pozostałe grunty należą do właścicieli 

prywatnych, których jest 5 odpowiedział zastępca burmistrza Jacek Czapiewski.  

 

Radny Kazimierz Olik zapytał, ile będzie wynosiła opłata adiacencka za wzrost wartości 

działek. 

 

W odpowiedzi zastępca burmistrza stwierdził, że opłata adiacencka występuje wtedy, kiedy 

następuje zbycie tych nieruchomości. 

 

W dalszej części radny Szymczak podkreślił, że powinniśmy robić plany miejscowe jak 

najbardziej,  

ale w pierwszej kolejności dla tych terenów, które należą do gminy Bytów a nie do osób 

prywatnych, które wiążą się z kosztami dotyczącymi ich urządzenia. 

 

W odpowiedzi przewodniczący Rady stwierdził, iż zgodnie z przepisami ustawy należy 

wszystkich jednakowo traktować niezależnie, kto jest właścicielem gruntów. Żeby gmina 

mogła się rozwijać takie plany są niezbędne. 

 

Radny Tomasz Franciszkiewicz powiedział, iż jest jak najbardziej za podjęciem uchwały. 

Jeżeli miasto ma się rozwijać, to powinniśmy takie plany podejmować. Jednocześnie zapytał, 

kto wnioskował o sporządzenie takiego planu. Mieszkańcy, czy gmina Bytów.  

 

Wynika to przede wszystkim z rozwiązań przyjętych w studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Bytów, powiedział burmistrz Bytowa Ryszard 

Sylka. Głównym przeznaczeniem terenu opracowania jest rozwój zabudowy produkcyjnej po 

stronie zachodniej oraz zabudowy mieszkaniowej w północno-wschodniej części 

opracowania. Wyznaczony do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego teren stanowi strefę łączącą obszary inwestycyjne - produkcyjne po stronie 

zachodniej oraz mieszkaniowe po wschodniej. Na styku tych stref niezbędne jest określenie 

spójnych  

i uwzględniających szereg uwarunkowań funkcjonalno-przestrzennych zasad kształtowania 

zabudowy i zagospodarowania terenu. Międzystrefowe powiązania funkcjonalne oraz 

infrastrukturalne  i  komunikacyjne  poprawią  strukturę przestrzenną tej części miasta 

oraz warunki zamieszkania.  

 

Innych głosów w dyskusji nie było 

 

Wobec powyższego przewodniczący Rady podał projekt uchwały pod głosownie. 

 

W wyniku głosowania: (18-za, p-0, w-1) Rada Miejska uchwałę Nr XX/201/2020 przyjęła.  
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/W głosowaniu nie wzięli udziału radny Adam Leik, radny Karol Malinowski/ 

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 19  

do protokołu. 

 

- zmiany uchwały w sprawie przyjęcia „Wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem gminy Bytów w latach 2020 - 2024" (druk nr 53). 

 

Projekt uchwały wraz z autopoprawką omówił zastępca burmistrza Jacek Czapiewski. 

Poinformował, że Wojewoda Pomorski pismem z dnia 10 czerwca 2020 r. zawiadomił  

o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie uchwały Nr XIX/188/2020 Rady Miejskiej 

w Bytowie z dnia 27 maja 2020 r. Organ nadzoru stwierdził, że wskazanie w § 12 ust. 2 art. 7 

i 8 ustawy, nie jest wystarczające dla określenia warunków obniżenia czynszu. Ponadto 

Wojewoda wskazał, że w § 13 ust. 2 załącznika, Rada przekroczyła powierzony jej zakres 

uprawnienia i naruszyła sferę uprawnień organu wykonawczego gminy - Burmistrza Bytowa. 

W tej sytuacji proponuje się zastąpienie dotychczasowej treści ust. 2 § 13 załącznika poprzez 

wskazanie, że stawkę czynszu ustala Burmistrz Bytowa w drodze zarządzenia. 

 

Po przedstawieniu pozytywnych stanowisk komisji stałych Rady Miejskiej oraz braku 

dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania: (14-za, p-0, w-5) Rada Miejska uchwałę Nr XX/202/2020 przyjęła 

wraz z autopoprawką.  

 

/W głosowaniu nie wzięli udziału radny Adam Leik, radny Karol Malinowski/ 

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 20  

do protokołu. 

 

- w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi (druk nr 54). 

 

Projekt uchwały zreferował zastępca burmistrza Mateusz Oszmaniec na podstawie 

uzasadnienia do niniejszego projektu uchwały. Poinformował, że zgodnie z przepisami 

ustawy  o utrzymaniu czystości i porządku w gminach rada gminy obowiązana jest w drodze 

uchwały stanowiącej akt prawa miejscowego określić wzór deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi.   Uchwalenie nowego wzoru deklaracji o 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi wynika z potrzeby 

dostosowania go do przepisów znowelizowanej ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w 

gminach oraz ustawy w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem 

danych osobowych (RODO). 

 

Po wysłuchaniu pozytywnych stanowisk komisji stałych Rady Miejskiej oraz braku dyskusji 

przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania: (19-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XX/203/2020 

jednogłośnie przyjęła.   

 

/W głosowaniu nie wzięli udziału radny Adam Leik, radny Karol Malinowski/ 
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Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 21  

do protokołu. 

 

- w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2020 r. (druk nr  58). 

 

Projekt uchwały wraz z autopoprawką omówiła skarbnik Bytowa Barbara Góra zarówno po 

stronie dochodów jak i wydatków budżetowych. Budżet gminy Bytów po dokonanych 

zmianach zamyka się po stronie dochodów kwotą 135 398 495,51 zł. Natomiast po stronie 

wydatków kwotą 150 957 108,25 zł oraz deficytem budżetowym w kwocie 15 558 612,74 zł. 

Autopoprawka dotyczy zwiększenia środków po stronie dochodów i wydatków budżetowych 

o kwotę 90 tys. zł z przeznaczeniem na wybory.  

 

Po wysłuchaniu pozytywnych stanowisk Komisji stałych Rady Miejskiej oraz braku dyskusji 

przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania: (17-za, p-0, w-2) Rada Miejska uchwałę Nr XX/204/2020 przyjęła.   

 

/W głosowaniu nie wzięli udziału radny Adam Leik, radny Karol Malinowski/ 

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 22  

do protokołu. 

 

- w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów na lata  

2020-2028 (druk nr 59). 

 

Projekt uchwały wraz z autopoprawką omówiła skarbnik Bytowa Barbara Góra. 

Poinformowała, że autopoprawka dotyczy aktualizacji kwoty 90 tys. zł, z tytułu wyborów  

po stronie dochodów i wydatków budżetowych. 

 

Po wysłuchaniu pozytywnych stanowisk komisji stałych Rady Miejskiej oraz braku dyskusji 

przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania: (17-za, p-0, w-2) Rada Miejska uchwałę Nr XX/205/2020 przyjęła.   

 

/W głosowaniu nie wzięli udziału radny Adam Leik, radny Karol Malinowski/ 

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 23  

do protokołu. 

 

- w sprawie rozpatrzenia petycji (druk nr 64). 

 

Projekt uchwały przedstawił przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji  

Bogdan Adamczyk. Poinformował, że w dniu 23 marca 2020 r. do Urzędu Miejskiego  

w Bytowie, za pomocą środków komunikacji elektronicznej – e-mail, wpłynęła petycja 

wniesiona przez Koalicję Polska Wolna od 5G skierowana do Rady Miejskiej w Bytowie. 

Petycja w dniu 31 marca 2020 r. została przekazana do rozpoznania Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Bytowie. Na posiedzeniu w dniu 23 czerwca 2020 r.,  

po przeanalizowaniu treści petycji w kontekście obowiązujących przepisów prawa Komisja 
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Skarg, Wniosków i Petycji przyjęła stanowisko, aby pozostawić petycję bez rozpatrzenia  

z uwagi na braki formalne, które nie podlegają uzupełnieniu na wezwanie organu 

rozpoznającego petycję.  

 

Po wysłuchaniu pozytywnych stanowisk komisji stałych Rady Miejskiej oraz braku dyskusji 

przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania: (19-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XX/206/2020 

jednogłośnie przyjęła.   

 

/W głosowaniu nie wzięli udziału radny Adam Leik, radny Karol Malinowski/ 

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 24  

do protokołu. 

 

- w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości związanych z prowadzeniem 

działalności gospodarczej wskazanym grupom przedsiębiorców, których płynność 

finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji 

ekonomicznych z powodu COVID-19. 

 

Projekt uchwały przedstawił burmistrz Bytowa Ryszard Sylka. Poinformował, że w związku 

z ogłoszoną epidemią COVID-19 nadal obowiązują przepisy Rady Ministrów z dnia 

19.06.2020 r. dotyczące pomocy przedsiębiorcom, którzy ponoszą negatywne skutki 

finansowe. W świetle powyższego, proponuje się zwolnić od podatku od nieruchomości za 

okres lipiec, sierpień, wrzesień 2020 r. grunty, budynki i budowle lub ich części związane  

z prowadzeniem działalności gospodarczej przez przedsiębiorców, których dotyczy zakaz 

prowadzenia działalności i którzy odnotowali pogorszenie płynności finansowej na skutek 

spadku obrotów gospodarczych w związku z epidemią COVID 19. Skutki finansowe za okres 

III kwartału 2020 r. wyniosą 2.126,00 zł. Jednocześnie zgłosił autopoprawkę, aby w § 5 

wykreślić część zdania „z mocą obowiązującą od 1.07.2020 r.”. 

  

Po wysłuchaniu pozytywnych stanowisk komisji stałych Rady Miejskiej oraz braku dyskusji 

przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania: (19-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XX/207/2020 

jednogłośnie przyjęła wraz z autopoprawką. 

 

/W głosowaniu nie wzięli udziału radny Adam Leik, radny Karol Malinowski/ 

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 24  

do protokołu. 

 

Ad. pkt-u 10. 

W punkcie tym radni podnieśli następujące sprawy: 

 

- radna Teresa Pranczk wystąpią z wnioskiem o zwiększenie patroli policji na ścieżce 

lobeliowej z Bytowa do Małej Wsi. 
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W odpowiedzi burmistrz stwierdził, że wniosek zostanie przekazany do Policji w Bytowie, 

celem wykonania. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że kolejna planowana sesja Rady Miejskiej odbędzie się 

w miesiącu wrześniu br. 

 

Ad. pkt-u 11. 

Jan Treder, przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie, podziękował radnym oraz 

zaproszonym gościom za uczestnictwo w obradach sesji, wyczerpując porządek obrad, 

zamknął XX sesję Rady Miejskiej w Bytowie o godz. 14:40. 

 

 

Protokołowała:      Przewodniczący Rady Miejskiej 

Urszula Szyszło      Jan Treder   

 

 

 

 

 

 

 

 

 


